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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 
Pořadové číslo zápisu: 1 
 
Datum zasedání: 11. 1. 2012 
 
Přítomni:  Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík, RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D., 

Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, 
Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. Štefan Hečko, Ing. Radim Říhák, Ing. Jana 
Šimáková, Mgr. Ing. Roman Šperka 

 
Omluveni: Bc. Tomáš Kuděla  
 
Neomluveni: - 
 
Hosté: PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. (děkan fakulty), JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. 

(proděkanka pro studijní a sociální záležitosti), Ing. Dominik Vymětal, DrSc. 
(proděkan pro rozvoj a vnější vztahy) 

 
Program: 
 
1. Volba předsedy AS SU OPF 
2. Volba místopředsedy AS SU OPF 
3. Volba tajemníka AS SU OPF 
4. Ustanovení pracovních komisí AS SU OPF 
5. Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF na rok 2012 
6. Prospěchové stipendium studentům SU OPF za studijní výsledky v ak. roce 2011/2012 
7. Podmínky přijímacího řízení do nav. Mgr studijních programů 
8. Dodatek k Organizačnímu zajištění státních závěrečných zkoušek 
9. Různé 
 
 
Ing. Hečko přivítal děkana fakulty, hosty a nově zvolené senátory. Dále navrhl schválení 
programu jednání v navrženém znění. 
 
Hlasování o programu jednání: 11 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 
 
AS SU OPF schválil program jednání v navržené podobě. 
 
 
1.  Volba předsedy AS SU OPF  
 
Ing. Hečko požádal o návrhy členů do volební komise pro volbu předsedy a místopředsedy 
AS SU OPF. Návrhy byly podány: Ing. Jana Šimáková, Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D. a RNDr. 
Zdeněk Franěk, Ph.D. 
 
Hlasování o členech volební komise: 
 
Ing. Jana Šimáková  10 pro 0 proti 1 zdržel se 1 nepřítomen 
Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D.  10 pro 0 proti 1 zdržel se 1 nepřítomen 
RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D.   10 pro 0 proti 1 zdržel se 1 nepřítomen 
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Navrhnutí kandidáti se při hlasování o své osobě zdrželi hlasování. 
Volební komise si za svého předsedu zvolila RNDr. Fraňka. 
 
Ing. Hečko poprosil o návrhy na předsedu AS SU OPF.  
Návrhy: Ing. Josef Botlík a Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
 
Oba kandidáti se následně představili. 
 
Ing. Hečko poděkoval navrženým kandidátům a vyzval členy volební komise, aby se ujali 
voleb předsedy AS SU OPF. 
 
Tajná volba předsedy AS SU OPF: 
Ing. Josef Botlík: 5 hlasů  Ing. Werner Bernatík, Ph.D.: 6 hlasů 
 
RNDr. Franěk oznámil, že v I. kole volby předsedy AS SU OPF nebyl předseda zvolen, neboť 
žádný z navržených kandidátů nezískal nadpoloviční většinu hlasů všech senátorů.  
 
Ve II. kole volby předsedy AS SU OPF získali navrhnutí kandidáti stejný počet hlasů jako  
v I. kole. Zde již ke zvolení postačovala prostá většina hlasů. 
 
Ing. Josef Botlík: 5 hlasů  Ing. Werner Bernatík, Ph.D.: 6 hlasů 
 
Předsedou AS SU OPF byl zvolen Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
 
 
2. Volba místopředsedy AS SU OPF  
 
Dr. Bernatík jako nový předseda poděkoval za důvěru a za hlasy, které obdržel a přešel 
k dalšímu bodu jednání, kterým byla volba místopředsedy AS SU OPF. Požádal tedy senátory 
o návrhy na místopředsedu AS SU OPF.  
 
Návrhy: Ing. Štefan Hečko a Mgr. Ing. Roman Šperka. 
Kandidáti se následně představili. 
 
Tajná volba místopředsedy AS SU OPF: 
Ing. Štefan Hečko: 6 hlasů  Mgr. Ing. Roman Šperka: 5 hlasů 
 
RNDr. Franěk oznámil, že v I. kole volby místopředsedy AS SU OPF nebyl místopředseda 
zvolen, neboť žádný z navržených kandidátů nezískal nadpoloviční většinu hlasů. 
 
Ve II. kole volby místopředsedy AS SU OPF získali navrhnutí kandidáti stejný počet hlasů 
jako v I. kole. Zde již ke zvolení postačovala prostá většina hlasů všech senátorů.  
 
Místopředsedou AS SU OPF byl zvolen Ing. Štefan Hečko. 
 
 
3. Volba tajemníka AS SU OPF  
 
Dr. Bernatík uvedl, že funkci tajemníka může vykonávat zaměstnanec nebo student. Úkolem 
tajemníka je především spravovat webové stránky senátu. Dr. Bernatík požádal o návrhy na 
tajemníka AS SU OPF.  
Návrh: Mgr. Ing. Roman Šperka. 
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Volba tajemníka AS SU OPF: 
Mgr. Ing. Roman Šperka: 10 pro 0 proti 1 zdržel se 1 nepřítomen 
 
Tajemníkem AS SU OPF byl zvolen Mgr. Ing. Roman Šperka. 
 
 
4. Ustanovení pracovních komisí AS SU OPF 
 
Dr. Bernatík konstatoval, že pracovní komise se ustanovují obvykle 3, a to: 

a) Komise pro legislativní a organizační záležitosti  
b) Komise pro hospodářské záležitosti 
c) Komise pro studijní a sociální záležitosti 

 
Senátoři se dohodli, že pracovní komise budou obsazeny následovně: 
 
Komise pro legislativní a organizační záležitosti: 

- RNDr. Zdeněk Franěk 
- Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D. 
- Ing. Štefan Hečko 

 
Komise pro hospodářské záležitosti 

- Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
- Ing. Tomáš Verner 
- Bc. Tomáš Kuděla 
- Ing. Jana Šimáková 

 
Komise pro studijní a sociální záležitosti 

- Ing. Josef Botlík 
- Mgr. Petr Suchánek, Ph.D. 
- Ing. Radim Řihák 
- Mgr. Ing. Roman Šperka 

 
Dr. Bernatík požádal komise, aby se v nejbližší době sešly a zvolily si svého předsedu  
a výsledky mu oznámily. 
Ing. Botlík vyjádřil přání Ing. Veselého, dlouholetého člena univerzitního senátu, 
spolupracovat s Komisí pro hospodářské záležitosti a navrhl jej do této komise jako externího 
člena. Dr. Bernatík oznámil, že toto bere na vědomí, a že je na členech akademického senátu, 
zda k tomuto návrhu nemají výhrady. Výhrady nebyly vzneseny a Ing. Veselý se stal externím 
členem Komise pro hospodářské záležitosti. 
 
 
5. Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF na rok 2012 
 
Dr. Bernatík předal slovo děkanovi fakulty, jakožto předkladateli dokumentu. Děkan v této 
záležitosti požádal o komentář proděkana Dr. Vymětala. 
Dr. Vymětal sdělil, že Dlouhodobý záměr SU OPF na léta 2011-2015 a Aktualizace 
dlouhodobého záměru SU OPF na rok 2012 byly projednány a schváleny Vědeckou radou. 
Dále informoval, že MŠMT omezilo finanční prostředky na rozvojové programy. S tímto 
omezením je i svázána Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF na rok 2012.  
Dr. Vymětal dále informoval o budoucím záměru rozšíření akreditace v navazujících 
magisterských oborech (viz Aktualizace dlouhodobého záměru). 
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Dr. Vymětal také informoval o vytvoření workshopů pro střední školy v regionu, které se 
budou skládat ze 4 typů. Jednotlivé školy budou mít možnost zvolit si typy, které jim budou 
vyhovovat. Dále by se připravovala 1. fáze virtuální knihovny. Byla navržena spolupráce 
s televizí Polar. Dr. Vymětal podotkl, že vše je otázka financí. 
Dr. Bernatík poděkoval Dr. Vymětalovi a zeptal se, zda má někdo připomínky. 
Dr. Gongol se otázal, jak je to s centrem jazykové výuky.  
JUDr. Sciskalová odpověděla, že tato záležitost je konzultována s děkanem. Studenti budou 
mít možnost studovat jazyk dle vlastního výběru. 
Ing. Šperka vznesl dotaz, jaký bude výběr jazyků a kdo všechno je bude mít možnost 
studovat. 
JUDr. Sciskalová odpověděla, že se jedná o jazyk španělský, německý, anglický a ruský a 
kterýkoliv student bude mít tuto možnost. 
Ing. Hečko se otázal, zda probíhá kontrola plnění Dlouhodobého záměru SU OPF a jeho 
aktualizace.  Sdělil, že toto by měl být také úkol akademického senátu, když tento materiál 
senátoři schvalují. 
Dr. Vymětal odpověděl, že kontrola nebyla nikdy požadována a formální typ odškrtávání 
splněných úkolů nedoporučuje – na plnění plánů z Dlouhodobého záměru a jeho aktualizací 
vždy reaguje výroční zpráva fakulty. 
Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou další dotazy a vyzval členy senátu ke hlasování. 
 
Hlasování: 11 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 
 
AS SU OPF přijal Aktualizaci dlouhodobého záměru SU OPF na rok 2012. 
 
 
 
6. Prospěchové stipendium studentům SU OPF za studijní výsledky v ak. roce  
            2011/2012 
 
Děkan předal slovo JUDr. Sciskalové, jakožto předkladateli tohoto dokumentu.  
JUDr. Sciskalová sdělila, že se vycházelo ze Stipendijního řadu z roku 2010 a na kolegiu 
děkana bylo řečeno, že částky se mohou měnit. 
Dr. Bernatík podotkl, že by mělo být vyplácení stipendií ohraničeno „zdola“ určitým 
průměrem, aby nebylo vypláceno stipendium studentovi např. s průměrem 2,5.  
Děkan řekl, že toto zatím není ošetřeno předpisem. Tyto záležitosti řeší děkan operativně  
a nelze je všechny zahrnout do Stipendijního řádu.  
JUDr. Sciskalová informovala, že na základě dosažených studijních výsledků za akademický 
rok 2011/2012 bude sestaven „prospěchový pořadník“ studentů bakalářské i navazující 
magisterské formy studia a to pro každý ročník zvlášť.  
Dr. Bernatík byl názoru, aby byl vážený studijní průměr studenta stanoven do výše 
maximálně 1,5. 
Ing. Mgr. Šperka s tímto souhlasil a spatřuje v tomto nástroji možnou úsporu finančních 
prostředků. 
RNDr. Franěk namítl, že existují přesná pravidla, podle kterých se prostředky ze stipendijního 
fondu čerpají.  
To doplnil Ing. Řihák, že prostředky z tohoto fondu není možné využít jinak než na stipendia, 
tj. nelze je převádět jinam. A podotkl, že hledání úspor na excelentních studentech nepovažuje 
za vhodné. 
Ing. Botlík řekl, že materiál o prospěchovém stipendiu není vnitřní předpis a není si jistý, zda 
má akademický senát tento materiál schvalovat.  
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Ing. Hečko navrhl podmínky prospěchového stipendia schválit, neboť Stipendijní řád, z něhož 
tyto podmínky vychází, senát schvaluje. Dále doporučil návrhy, které byly zmíněny, do 
materiálu zapracovat. 
Ing. Botlík byl názoru, že podmínky k vyplacení prospěchového stipendia by měly být 
schváleny před začátkem akademického roku.  
Ing. Říhák navázal na návrh, že stanovením maximální spodní hranice pro vyplácení stipendií 
by mohlo dojít k situaci, že nebude vždy odměněno 10 nejlepších studentů v ročníku, ale třeba 
pouze 8, protože pouze ti splní podmínku prospěchu. V takovém případě navrhuje rozdělit 
celý plánovaný balík stipendií pro daný ročník těmto např. 8 studentům. 
Ing. Hečko s tímto vyjádřil plný souhlas. Prostředky ve stipendijním fondu jsou určeny 
k odměňování excelentních studentů a nemohou být užity na jiný účel, a proto nevidí důvod, 
proč by se na těchto studentech mělo šetřit, tj. nerozdělit celý plánovaný (schválený) balík 
stipendií. 
Ing. Šperka konstatoval, že v případě zůstatků finančních prostředků určených k výplatě 
prospěchového studia by mohly být tyto převedeny do následujícího roku. 
Ing. Botlík namítl, že je nutné si uvědomit, že o přiznání a výši prospěchového stipendia 
rozhoduje děkan. 
Ing. Hečko oponoval, že smyslem jednání o tomto materiálu na zasedání akademického 
senátu je vznést případné návrhy a připomínky, které nemusí, ale mohou být děkanem přijaty. 
  
Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování: 
 
Hlasování: 10 pro 0 proti 1 zdržel se 1 nepřítomen 
 
AS SU OPF projednal podklady pro vyplacení prospěchového stipendia za akademický rok 
2011/2012 a navrhuje zapracovat připomínky.  
 
 
7. Podmínky přijímacího řízení do nav. Mgr. studijních programů  
             
Dr. Bernatík předal slovo JUDr. Sciskalové.  
JUDr. Sciskalová dostala k materiálu v den zasedání senátu připomínky od vedoucích kateder, 
kde má být doplněno, že se má jednat o školy ekonomického směru, jež jsou uvedeny 
v Učitelských novinách; dále bylo doporučeno nahradit termín „uvedeno“ termínem 
„stanoveno“; mají být zjednodušeny některé odstavce a zvýrazněn termín konání přijímacího 
řízení. JUDr. Sciskalová tyto návrhy prokonzultuje s vedením a pokud bude rozhodnuto, že 
by měly být do materiálu zapracovány, bude o tom akademický senát informovat.  
Ing. Botlík poznamenal, že v příloze č. 2 má být nahrazeno slovo „předkládá“ slovem 
„předložila“, taktéž na str. 2. 
Ing. Verner se dotázal, z jakého důvodu musí studenti vyplnit elektronickou přihlášku a pak jí 
přesto vytisknout a zaslat poštou. A podotkl, že tištění a zasílání poštou by mělo být 
„odbouráno“. JUDr. Sciskalová odpověděla, že zatím je to jediná forma, jak mohou uchazeči 
stvrdit přihlášku ke studiu svým podpisem. Možné by bylo do budoucna nechat uchazeče 
podepisovat přihlášky ke studiu až na přijímací zkoušce, nebo též využití elektronického 
podpisu.  
Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou další připomínky a vyzval členy senátu ke hlasování. 
 
Hlasování: 11 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 
 
AS SU OPF schválil Podmínky přijímacího řízení do nav. Mgr studijních programů se 
zapracováním připomínek.  
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8. Dodatek k Organizačnímu zajištění státních závěrečných zkoušek 
 
Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou připomínky k Dodatku k Organizačnímu zajištění státních 
závěrečných zkoušek.  
Ing. Hečko: 
- bod 3b) termín „za akademického rok“ nahradit termínem „za akademický rok“; slovo 
„předá“ doplnit slovem „jej“ a slovo „vedoucímu“ nahradit slovem „vedoucí“ 
- bod  4b) slovo „obdobně“ je nutno vypustit a tuto větu přeformulovat, aby bylo zřejmé, jaké 
povinnosti je v této záležitosti splnit.  
 
 
Hlasování: 11 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 
 
AS SU OPF bere na vědomí předložený materiál a navrhuje zapracovat uvedené připomínky. 
 
 
9. Různé 
 

a) Děkan fakulty oznámil, v souvislosti s odstoupením proděkanky pro vědu a výzkum 
prof. Ing. Christiany Klikové, CSc., svůj záměr jmenovat do této funkce Mgr. Ing. 
Michala Tvrdoně, Ph.D., který byl od 2. 1. 2012 pověřen vedením oddělení vědy a 
výzkumu. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D. následně krátce představil sebe a své plány 
na tomto oddělení. 

 
Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování o tomto oznámení. 
 
Hlasování: 11 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 
 
AS SU OPF bere na vědomí jmenování proděkanem pro vědu a výzkum Mgr. Ing. Michala 
Tvrdoně, Ph.D. 
 
 

b) V souvislosti se jmenováním Mgr. Ing. Michala Tvrdoně, Ph.D. do funkce proděkana 
pro vědu a výzkum jej děkan fakulty zároveň navrhl na člena Vědecké rady SU OPF. 
Volební komise ve složení RNDr. Franěk (předseda volební komise), Dr. Gongol a 
Ing. Šimáková se ujala organizace tajné volby navrženého kandidáta do Vědecké rady 
SU OPF. 

 
Po odhlasování všech přítomných senátorů oznámil RNDr. Franěk výsledky hlasování. Pro 
navrženého kandidáta hlasovalo 10 senátorů, nikdo nebyl proti a jeden senátor se zdržel. Mgr. 
Ing. Michal Tvrdon, Ph.D. byl zvolen členem Vědecké rady SU OPF.  
 
 

c) Dr. Bernatík otevřel diskuzi nad termíny řádných zasedání akademického senátu. 
Senátoři se shodli na pravidelných zasedáních vždy ve 4. týdnu v měsíci od 13:00. Dr. 
Bernatík vyhotoví plán řádných zasedání. 

 
 
d) Ing. Říhák vznesl dotaz na děkana fakulty, v jakém stádiu schvalování jsou nyní 

akreditační materiály studijních programů na SU OPF a zda je jejich finální verze 
někde dostupná. Děkan odpověděl, že SU OPF v prosinci předložila Akreditační 
komisi MŠMT žádost o prodloužení akreditace studijních programů a oborů a dosud 
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nemá žádnou další informaci. Koncem ledna by mělo proběhnout zasedání 
Akreditační komise a mělo by být známo více informací. Materiály jsou senátorům 
k dispozici na vyžádání. 

 
 
Termín příštího zasedání AS SU OPF se uskuteční 22. 2. 2012 ve 13:00 hod v místnosti  
A 308. 
 
  
Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

předseda AS SU OPF  


